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Una delegació del Govern, en-
capçalada pel líder de l’executiu,
Jaume Bartumeu, es va desplaçar
ahir fins a Brussel·les per mante-
nir una reunió amb el comissari
de Mercat Interior i Serveis de la
Comissió Europea, Michel Bar-
nier. El comunicat facilitat pel
Govern feia saber que el repre-
sentant personal del copríncep
Nicolas Sarkozy, Christian Fré-
mont, va acompanyar la delega-
ció per manifestar el suport de
França a les propostes formula-
des per Bartumeu.

La presència de Frémont va ser
interpretada per l’executiu com
un “aval” del Copríncep francès
als canvis en els lligams amb la
UE que es volen portar a terme, ja
que segons el comunicat va ser
“enviat especialment per Nicolas
Sarkozy”. El Govern entén que
aquest gest es pot considerar
“una mostra evident del suport
explícit del Copríncep a les refor-
mes que estan realitzant les insti-
tucions andorranes en l’àmbit fi-
nancer”.

La trobada tenia principalment
dos objectius. El primer era co-
municar a Barnier, com a repre-
sentant de l’òrgan executiu de la
Unió Europea, els avenços que ha
fet Andorra en matèria de trans-
parència fiscal. Així, el líder so-

cialdemòcrata va exposar la llei
aprovada pel Consell General on
s’establien les bases per a la sig-
natura d’acords d’intercanvi de
dades fiscals, i va informar dels
disset tractats que ja han estat ru-
bricats, una desena dels quals ja
han rebut l’aprovació de l’arc par-
lamentari.

El segon propòsit de la visita
era informar Barnier de l’evolució
del procés que l’executiu ha posat
en marxa per a un nou embran-
cament amb la UE, així com el
lloc que el Principat hauria d’o-
cupar en el mercat interior.

DIFICULTATS EL L’ACORD MONETARI

Un dels temes en què es va posar
més èmfasi va ser el de l’acord
monetari, perquè el país pugui
encunyar euros i estigui plena-
ment integrat a l’eurozona. Re-
centment, el diàleg que hi havia
amb les institucions europees per
a aquest acord va quedar en sus-
pens. Tal com Bartumeu va infor-
mar a Barnier, l’aturada s’ha fet
per avaluar de la manera més
acurada possible els aspectes de
les directives comunitàries que
Andorra no pot assumir, o els que
seran “difícilment adaptables”.

En aquest sentit, Barnier s’ha
posat a disposició del cap de Go-
vern, i s’ha mostrat disposat a or-
ganitzar les reunions tècniques
que siguin necessàries per avan-
çar. Pel que fa a les relacions amb
Europa pròpiament dites, la pre-
disposició és igualment positiva
si cal aclarir qualsevol aspecte,
“des de la lleialtat i la sinceritat
d’ambdues parts”.

Bartumeu també va informar al
comissari europeu de la legisla-
ció bancària que s’ha culminat fa
poc temps, i que permetrà l’ober-
tura del sector a l’estranger, així
com del paper que jugarà l’INAF
en la reforma.

El representant de Sarkozy acompanya Bartumeu en una trobada a la Comissió Europea
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Jaume Bartumeu es va
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Michel Barnier, a qui va

informar dels avenços

realitzats en matèria de

transparència financera.

ACORD

INTENT DE DESENCALLAR
L’ACORD MONETARI

Durant la reunió a Brussel·les, Bar-

tumeu va explicar al comissari Mi-

chel Barnier que la pausa en les

negociacions per a l’acord moneta-

ri és per estudiar a fons les directi-

ves comunitàries que el Principat

no podria seguir, per les dimen-

sions especials de l’Estat.

1
ENCAIX

En el nou encaix amb la UE que

planeja l’executiu socialdemòcrata,

tindrà suport de les institucions eu-

ropees. Barnier es va posar a dis-

posició de Bartumeu per realitzar

totes les reunions tècniques que

siguin necessàries i aclarir els as-

pectes que siguin confusos.

EUROPA ESTÉN LA MÀ
PER APLANAR EL CAMÍ

2
LEGISLACIÓ

El cap de Govern, Jaume Bartu-

meu, va comentar al comissari eu-

ropeu els avenços que ha fet el

Principat en matèria de transparèn-

cia fiscal, amb els acords d’inter-

canvi de dades, i també les modifi-

cacions legislatives que han

afectat el sector bancari.

BARTUMEU DESTACA
L’OBERTURA BANCÀRIA

3

El volum d’importacions durant
els cinc primers mesos de l’any es
va situar en 442 milions d’euros,
xifra que significa un lleuger in-
crement respecte dels 423 de
l’any anterior. L’evolució ha estat
positiva perquè durant els dos
primers mesos de l’any es regis-
trava una xifra inferior a la del
2009 que feia témer que el des-
cens continuat en aquest apartat
seguiria enguany. 

Concretament, durant gener i
febrer es van recaptar 170 milions
d’euros, quan en el mateix perío-
de de l’any anterior s’havien so-

brepassat els 180. Al març, però,
va arribar una gran recuperació
amb una xifra rècord de 112 mi-
lions que era pràcticament vint
milions d’euros superior a la del
2009. En els mesos d’abril i maig
s’han registrat quantitats similars
entre els dos anys. A l’abril es va
baixar de 86 a 83 milions, però al
maig es va pujar de 74 a 78. Cal
tenir present que les estadísti-
ques no es poden llegir lineal-
ment ja que cada mes té unes ca-
racterístiques diferents que el fan
que sigui de diferent tendència
importadora que els altres.

La pujada de deu milions d’eu-
ros en el conjunt dels cinc pri-
mers mesos tampoc és una gran

notícia si es té en compte que
l’any anterior va ser molt compli-
cat per al sector comercial, amb
una baixada continuada que ja
provenia del 2008. La importació
de mercaderia és un dels factors
fonamentals per testar la situació
de l’economia a Andorra. Les da-
des apunten que el volum de
vendes es manté gairebé idèntic
al del primer semestre del 2009,
per la qual cosa es pot concloure
que encara s’està en el mateix
efecte de la crisi que durant l’any
anterior. Els empresaris tenen di-
positades esperances en què du-
rant el segon semestre es pugui
constatar una millora general de
l’economia nacional. 

Les importacions es troben lleugerament
per sobre del volum registrat en el 2009
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EECONOMIAAELS DOS PRIMERS MESOS HAVIEN ESTAT PER SOTA DE L’ANY PASSAT


